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§ 1  
Justering 

 

Förste vice ordföranden Margareta Björk (M) och andre vice 

ordföranden Mats Berglund (MP) justerar dagens protokoll 

tillsammans med ordföranden Eva-Louise Erlandsson Slorach 

(S). Justering sker den 26 oktober 2015. 

 

 

§ 2  
Bordlagd interpellation 

 
Beslut 

Kommunfullmäktige bordlägger interpellation nr 11 för år 

2015. 

 

 

§ 3  
Interpellation om arbetet med att inrätta nya 
naturreservat (nr 2015:30) 
Dnr 107-885/2015 

 
Beslut 

 Interpellationen är besvarad. 

 
Interpellationen 

Karin Ernlund (C) har ställt en interpellation om arbetet med att 

inrätta nya naturreservat. Kommunfullmäktige beslutade den 25 

maj 2015 att interpellationen fick ställas. 

 

Borgarrådet Wanngård (S) besvarar interpellationen. Skriftligt 

svar i bilaga 1. 

 

I debatten yttrar sig borgarrådet Wanngård, Karin Ernlund, Jan 

Valeskog och borgarrådet Luhr. 

 

 

§ 4  
Bordlagd interpellation 

 
Beslut 

Kommunfullmäktige bordlägger interpellation nr 32 för år 

2015. 
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§ 5  
Interpellation om strategin mot våldsbejakande 
extremism (nr 2015:33) 
Dnr 107-890/2015 

 
Beslut 

 Interpellationen är besvarad. 

 
Interpellationen 

Andrea Ström (M) har ställt en interpellation om strategin mot 

våldsbejakande extremism. Kommunfullmäktige beslutade den 

25 maj 2015 att interpellationen fick ställas. 

 

Borgarrådet Lindhagen (MP) besvarar interpellationen. Skriftligt 

svar i bilaga 2. 

 

I debatten yttrar sig borgarrådet Lindhagen, Andrea Ström, 

Martin Westmont, Bo Sundin, Stina Bengtsson, Erik Slottner, 

Rana Carlstedt, Joar Forsell och Alexandra Mattsson Åkerström. 

 

 

§ 6  
Interpellation om ekonomiskt bistånd (nr 2015:34) 
Dnr 107-891/2015 

 
Beslut 

 Interpellationen är besvarad. 

 
Interpellationen 

Andrea Ström (M) har ställt en interpellation om ekonomiskt 

bistånd. Kommunfullmäktige beslutade den 25 maj 2015 att 

interpellationen fick ställas. 

 

Borgarrådet Lindhagen (MP) besvarar interpellationen. Skriftligt 

svar i bilaga 3. 

 

I debatten yttrar sig borgarrådet Lindhagen, Andrea Ström och 

Alexandra Mattsson Åkerström. 
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§ 7  
Interpellation om hemtjänstens kvalitet (nr 2015:35) 
Dnr 107-892/2015 

 
Beslut 

 Interpellationen är besvarad. 

 
Interpellationen 

Dennis Wedin (M) har ställt en interpellation om hemtjänstens 

kvalitet. Kommunfullmäktige beslutade den 25 maj 2015 att 

interpellationen fick ställas. 

 

Borgarrådet Lindblom (V) besvarar interpellationen. Skriftligt 

svar i bilaga 4. 

 

I debatten yttrar sig borgarrådet Lindblom, Dennis Wedin och 

Torun Boucher. 

 

 

§ 8  
Bordlagda interpellationer 

 
Beslut 

Kommunfullmäktige bordlägger interpellationerna nr 36-56 

för år 2015. 

 

 

§ 9  
Ny interpellation 

 

Följande interpellationer anmäls: 

 

1. (2015:57) av Rasmus Jonlund (FP) om Eurovision och 

HBTQ-fokus. RI 

Dnr 107-1475/2015 

 
Beslut 

1. Interpellationen får ställas. 

2. Interpellationen bordläggs. 
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§ 10  
Ändring i föredragningsordningen 
 
Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att behandla punkterna 51-55 på 

föredragningslistan före punkt nr 30. 

 

 

§ 11  
Nya interpellationer 

 

Följande interpellationer anmäls: 

 

1. (2015:58) av Karin Ernlund (C) om den klimatsmarta 

kokboken. RV 

Dnr 107-1547/2015 

2. (2015:59) av Ulla Hamilton (M) om stadens övervakning 

av hjälpsökande. RVI 

Dnr 107-1560/2015 

3. (2015:60) av Markus Nordström (M) om Campus 

Konradsberg. RIV  

Dnr 107-1561/2015 

4. (2015:61) av Bo Sundin (M) om stadens gymverksamheter. 

RIII 

Dnr 107-1562/2015 

5. (2015:62) av Sophia Granswed (M) om upprustning av  

Stadsbiblioteket. RII 

Dnr 107-1563/2015 

 
Beslut 

1. Interpellationerna får ställas. 

2. Interpellationerna bordläggs. 

 

 

§ 12  
Muntlig frågestund 

 
Fråga nr 1 

Kristina Lutz (M) ställer en fråga om Skogskyrkogårdens dag. 

 

Borgarrådet Helldén (MP) svarar på frågan. 
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Fråga nr 2 

Joar Forsell (FP) ställer en fråga om tillstånd för att sälja 

klimatsmart mat i Stockholm. 

 

Borgarrådet Luhr (MP) svarar på frågan.  

 
Fråga nr 3 

Rickard Wall (SD) ställer en fråga om hälsokurser för romska 

kvinnor. 

 

Borgarrådet Lindhagen (MP) svarar på frågan.  

 
Fråga nr 4 

Karin Ernlund (C) ställer en fråga om klimatsmart kokbok. 

 

Borgarrådet Luhr (MP) svarar på frågan.  

 
Fråga nr 5 

Sofia Modigh (KD) ställer en fråga om Funkismello 

(melodifestival för personer med funktionsnedsättning). 

 

Borgarrådet Lindhagen (MP) svarar på frågan.  

 
Fråga nr 6 

Sara Jendi Linder (M) ställer en fråga om skolan. 

 

Borgarrådet Burell (S) svarar på frågan.  

 
Fråga nr 7 

Ann-Katrin Åslund (FP) ställer en fråga om effekterna av de nya 

riktlinjerna för stadens äldreomsorg. 

 

Borgarrådet Lindblom (V) svarar på frågan.  

 
Fråga nr 8 

Per Ossmer (SD) ställer en fråga om varför staden plockar bort 

vågar på samtliga simhallar. 

 

Borgarrådet Bjuggren (S) svarar på frågan.  
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§ 13  
Närvaro 

 

Närvaro antecknas enligt----------------------------------bilaga 5. 

 

 

§ 14  
Anmälningar 

 

Skrivelser som har inkommit till kommunfullmäktige och 

delgivits berörda organ anmäls, bilaga 6. 

 

 

§ 15  
Justering 

 

Förste vice ordföranden Margareta Björk (M) och andre vice 

ordföranden Mats Berglund (MP) justerar dagens protokoll 

tillsammans med ordföranden Eva-Louise Erlandsson Slorach 

(S). Justering sker den 26 oktober 2015. 

 

 

§ 16  
Valärende, fyllnadsval 
Valärende i kommunfullmäktige 2015-10-19 
Skrivelse 10 

 
Beslut 

1. Avsägelser och entlediganden godkänns. 

2. Val förrättas för att utse ny person till uppdrag enligt 

kommunstyrelsens och valberedningens förslag och Erik 

Slottners ändringsförslag. 

3. Om inte annat framgår inträder den senast valda ersättaren 

sist till tjänstgöring för sitt parti. 

4. Om en ersättare/suppleant utses till ordinarie ledamot, ut-

ses en ny ersättare/suppleant. 

5. För avsägelse i kommunfullmäktige hemställs om ny sam-

manräkning hos länsstyrelsen. 

6. Vakanser bordläggs. 

 
Ärendet 

Valärende i kommunfullmäktige 2015-10-19 behandlas, bilaga 7. 
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Förslag till beslut 

Erik Slottner (KD) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens och valberedningens förslag med ändringen 

att Kristdemokraternas ersättarplats i stadsdelsnämnden Rinkeby-

Kista vakanssätts. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut från 

kommunstyrelsens och valberedningen samt ett ändringsförslag 

från Erik Slottner (KD). Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens och 

valberedningens förslag samt enligt ändringsförslaget från Erik 

Slottner. 
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§ 17  
Revisionsberättelser rörande räkenskaper och 
förvaltning för år 2014 för vissa institutioner utanför 
den egentliga kommunalförvaltningen (bih. 2015:2) 
(Utl. 2015:100) 

 
Beslut 

1. Direktionen för Stockholms kommuns arbetstagares 

understödsstiftelse beviljas ansvarsfrihet för 2014 års 

förvaltning. 

2. För sin del beviljas styrelsen för Handelshögskolan i 

Stockholm ansvarsfrihet för 2014 års förvaltning. 

3. Styrelsen för Stiftelsen Hotellhem i Stockholm beviljas 

ansvarsfrihet för 2014 års förvaltning. 

4. Styrelsen för Stiftelsen Stockholms Sjöfartshotell beviljas 

ansvarsfrihet för 2014 års förvaltning. 

5. Styrelsen för Stiftelsen Strindbergsmuseet beviljas 

ansvarsfrihet för 2014 års förvaltning. 

6. Styrelsen för Stiftelsen Tyrestaskogen beviljas 

ansvarsfrihet för 2014 års förvaltning. 

7. Styrelsen för Stiftelsen Stockholms Läns Äldrecentrum 

beviljas ansvarsfrihet för 2014 års förvaltning. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2015:100 behandlas. Utlåtandet 

gäller revisionsberättelser rörande räkenskaper och förvaltning 

för år 2014 för vissa institutioner utanför den egentliga 

kommunalförvaltningen. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommun-

fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 18  
Sammanträdesdagar för kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige för tiden 1 januari 2016 –  
31 december 2016 (Utl. 2015:101) 
Dnr 103-1132/2015 

 
Beslut 

Kommunfullmäktiges sammanträdesdagar för tiden 1 januari 

2016 – 31 december 2016 godkänns enligt utlåtandet. 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2015:101 behandlas. Utlåtandet 

gäller sammanträdesdagar för kommunstyrelsen och kommun-

fullmäktige för tiden 1 januari 2016 – 31 december 2016. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommun-

fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 19  
S:t Erik Markutveckling AB:s förvärv av 
fastighetsbolaget Martin Olsson Fastigheter AB, med 
Postgården 2 och 4, Vasslan 4 och Ängsbotten 8. 
Fastställande av bolagsordning (Utl. 2015:102) 
Val av styrelseledamöter och lekmannarevisor samt 
lekmannarevisorssuppleant 
Dnr 112-1304/2015 

 
Beslut 

1. S:t Erik Markutveckling AB:s förvärv av samtliga aktier i 

Martin Olsson Fastigheter AB (under namnändring), org 

nr. 556027-2972 och därmed tomträtterna Postgården 2 

och 4, Vasslan 4 och Ängsbotten 8, baserat på 

underliggande fastighetsvärde om 605 mnkr och på övriga 

villkor som anges i aktieöverlåtelseavtalet, godkänns.  

2. Stockholms Stadshus AB uppmanas att ge S:t Erik 

Markutveckling AB i uppdrag att genomföra köpen samt 

teckna erforderliga avtal.  

3. Finansiering sker genom nyupplåning från staden till 

gällande villkor. 

4. S:t Erik Markutvecklings lånelimit utökas med 605 mnkr 

för att genomföra förvärvet. 

5. Ny styrelse för Martin Olsson Fastigheter AB (under 

namnändring); org nr 556027-2972 utses enligt följande. 

Till ledamöter: Jonas Schneider (OPOL); ordförande, 

Susanna Höglund (OPOL), vice ordförande, Inger 

Johansson Kjaeboe (OPOL), ledamot. Till suppleanter: 

Sara Feinberg (OPOL), suppleant, Catharina Gyllencreutz 

(OPOL). 

6. Lekmannarevisor och suppleant för denne i Martin Olsson 

Fastigheter AB (under namnändring) utses enligt följande. 

Till lekmannarevisor: Bosse Ringholm (S). Till 

lekmannarevisorssuppleant: Birgitta Guntsch (M). 

7. Ny bolagsordning för Martin Olsson Fastigheter AB (under 

namnändring) godkänns enligt bilaga 3 till utlåtandet. 

8. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2015:102 behandlas. Utlåtandet 

gäller S:t Erik Markutveckling AB:s förvärv av fastighetsbolaget 

Martin Olsson Fastigheter AB, med Postgården 2 och 4, Vasslan 

4 och Ängsbotten 8 samt fastställande av bolagsordning. 
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I debatten yttrar sig Jan Valeskog. 

 
Förslag till beslut 

Jan Valeskog (S) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommun-

fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 20  
SISAB:s nyproduktion av skola i Årstadal, 
Sjöviksskolan (Utl. 2015:103) 
Genomförandebeslut 
Dnr 112-1289/2015 

 
Beslut 

Genomförande av nybyggnation av skola i Årstadal, 

Sjöviksskolan till en total investeringsutgift om ca 455 mnkr, 

godkänns. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2015:103 behandlas. Utlåtandet 

gäller SISAB:s nyproduktion av skola i Årstadal, Sjöviksskolan. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommun-

fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 21  
SISAB:s om-, ny- och tillbyggnad av Kämpetorpsskolan 
i Älvsjö (Utl. 2015:104) 
Genomförandebeslut 

Dnr 112-1298/2015 

 
Beslut 

Genomförande av om-, ny- och tillbyggnation av 

Kämpetorpsskolan i Älvsjö till en total investeringsutgift om 

ca 300 mnkr, godkänns. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2015:104 behandlas. Utlåtandet 

gäller SISAB:s om-, ny- och tillbyggnad av Kämpetorpsskolan i 

Älvsjö. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommun-

fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 22  
Riktlinjer för projektspecifika och gröna parkeringstal 
(Utl. 2015:105) 
Förslag från exploateringsnämnden, stadsbyggnadsnämnden 
och trafiknämnden 
Dnr 124-1122/2015 

 
Beslut 

1. Riktlinjer för projektspecifika och gröna parkeringstal i 

Stockholms stad antas, enligt förslag i bilaga 2 till utlåtandet 

med följande justeringar:  

a. Grundintervallet ska vara 0,3 - 0,6 parkeringsplatser 

per nybyggd lägenhet. 

b. När det lägesbaserade parkeringstalet avgörs ska 

närhet till tunnelbanan värderas högre, i synnerhet 

inom den centrala staden och dess utvidgning. 

2. Riktlinjerna ska utvärderas i enlighet med detta utlåtande. 

3. I övrigt ska nämnderna beakta vad som framgår av detta 

utlåtande. 

 
Reservationer 

Samtliga ledamöter för Moderaterna, Folkpartiet, 

Kristdemokraterna och Sverigedemokraterna reserverar sig mot 

beslutet till förmån för det egna förslaget. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2015:105 behandlas. Utlåtandet 

gäller riktlinjer för projektspecifika och gröna parkeringstal. 

 

I debatten yttrar sig Jan Valeskog, Erik Slottner, Rikard 

Warlenius, Sebastian Wiklund, Elin Olsson, Martin Hansson, 

Patrik Silverudd, Rickard Wall, Malin Ericson, Karin Ernlund, 

borgarrådet Brinck och Bo Arkelsten. 

 
Förslag till beslut 

Jan Valeskog (S) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Bo Arkelsten (M) och Patrik Silverudd (FP) föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar enligt Moderaternas och 

Folkpartiets förslag till beslut i kommunstyrelsen. 

 



 Kommunfullmäktige 

protokoll nr 10 

Sida 17 (30) 

2015-10-19 

 

 

 

Erik Slottner (KD) och Rickard Wall (SD) ansluter sig till 

Moderaternas och Folkpartiets förslag till beslut i 

kommunstyrelsen. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
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§ 23  
Instruktion med mera för exploateringsnämndens 
strategiråd (Utl. 2015:106) 
Hemställan från exploateringsnämnden 
Dnr 101-1343/2015 

 
Beslut 

1. Exploateringsnämndens förslag att inrätta ett strategiråd 

med instruktion enligt bilaga 2 till utlåtandet, istället för ett 

strategiutskott i enlighet med uppdrag i 

kommunfullmäktiges budget 2015, godkänns. 

2. Sedvanliga sammanträdesarvoden ska utbetalas till 

förtroendevalda ledamöter och ersättare i rådet.  

3. Exploateringsnämnden får besluta om ändringar i 

strategirådets instruktion. 

 
Reservationer 

Samtliga ledamöter för Moderaterna, Folkpartiet, 

Kristdemokraterna och Sverigedemokraterna reserverar sig mot 

beslutet till förmån för det egna förslaget. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2015:106 behandlas. Utlåtandet 

gäller instruktion med mera för exploateringsnämndens 

strategiråd. 

 

I debatten yttrar sig Jan Valeskog, Elin Olsson, Christina 

Linderholm, borgarrådet Larsson, Erik Slottner, Martin 

Westmont och borgarrådet Edholm. 

 
Förslag till beslut 

Jan Valeskog (S) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Borgarrådet Larsson (M) och borgarrådet Edholm (FP) föreslår 

att kommunfullmäktige beslutar enligt Moderaternas och 

Folkpartiets förslag till beslut i kommunstyrelsen. 

 

Erik Slottner (KD) och Martin Westmont (SD) ansluter sig till 

Moderaternas och Folkpartiets förslag till beslut i 

kommunstyrelsen. 
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Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
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§ 24  
Vision 2040 – Ett Stockholm för alla (Utl. 2015:107) 
Dnr 119-1401/2015, 025-634/2014 

 
Beslut 

1. Vision 2040 – Ett Stockholm för alla godkänns enligt 

bilaga 2 till utlåtandet. 

2. Samtliga nämnder ska utgå från visionen i sin 

verksamhetsplanering och vid framtagandet och strategiska 

planer och program. 

3. Stockholms Stadshus AB uppmanas att ge samtliga 

bolagsstyrelser i uppdrag att utgå från visionen i sin 

verksamhetsplanering och vid framtagandet och strategiska 

planer och program.  

4. Kommunstyrelsen ges i uppdrag att utarbeta förslag till 

hållbarhetsindikatorer för att följa genomförandet av 

visionen. 

5. Kommunstyrelsen ska utarbeta en kommunikationsplan för 

Vision 2040 – Ett Stockholm för alla.  

6. Uppföljning av Vision 2040 – Ett Stockholm för alla ska 

ske inom ramen för det integrerade systemet för ledning 

och uppföljning av stadens ekonomi och verksamhet (ILS). 

7. Vision 2030 – Ett Stockholm i världsklass upphör att gälla 

i och med beslutet. 

 
Reservationer 

Samtliga ledamöter för Moderaterna, Folkpartiet, Centerpartiet, 

Kristdemokraterna och Sverigedemokraterna reserverar sig mot 

beslutet till förmån för det egna förslaget. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2015:107 behandlas. Utlåtandet 

gäller Vision 2040 – Ett Stockholm för alla. 

 

I debatten yttrar sig borgarrådet Wanngård, Karin Ernlund, 

borgarrådet König Jerlmyr, Bawer Kevir, Sebastian Wiklund, 

Stina Bengtsson, borgarråden Edholm och Bjuggren, Erik 

Slottner, Sara Jendi Linder, borgarrådet Brinck, Freddy Grip, 

borgarrådet Burell, Johanna Sjö, borgarrådet Helldén, Martin 

Westmont, Åke Askensten och Ulla Hamilton. 
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Förslag till beslut 

Borgarrådet Wanngård (S) föreslår att kommunfullmäktige 

beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

Borgarrådet König Jerlmyr (M) och borgarrådet Edholm (FP) 

föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt Moderaternas och 

Folkpartiets förslag till beslut i kommunstyrelsen. 

 

Karin Ernlund (C), Erik Slottner (KD) och Martin Westmont 

(SD) ansluter sig till Moderaternas och Folkpartiets förslag till 

beslut i kommunstyrelsen. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

 
Omröstning 

Omröstning begärs och verkställs. Kommunfullmäktige 

godkänner följande beslutsordning: 

Den som vill bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut röstar 

ja. Den som vill bifalla Moderaternas och Folkpartiets förslag till 

beslut i kommunstyrelsen röstar nej. 

 
Omröstningsresultat 

Med 53 ja-röster och 47 nej, 1 frånvarande, beslutar 

kommunfullmäktige enligt kommunstyrelsens förslag, bilaga 8. 
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§ 25  
Riktlinjer för lokalt utvecklingsarbete (Utl. 2015:108) 
Dnr 171-1405/2015, 319-858/2014 

 
Beslut 

1. Riktlinjer för lokalt utvecklingsarbete godkänns enligt bilaga 

2 till utlåtandet. 

2. Berörda nämnder och ska följa riktlinjerna i det lokala 

utvecklingsarbetet.  

3. Stockholms Stadshus AB uppmannas att uppdra åt berörda 

bolagsstyrelser att följa riktlinjerna i det lokala 

utvecklingsarbetet. 

4. Kommunstyrelsen ges i uppdrag att samordna och följa 

upp arbetet med riktlinjerna.    

5. Kommunstyrelsens redovisning av uppdrag i budget 2014 

om att ta fram ett förslag till program för ytterstadens 

utveckling godkänns. 

 

Reservationer 

Samtliga ledamöter för Moderaterna, Folkpartiet, Centerpartiet, 

Kristdemokraterna och Sverigedemokraterna reserverar sig mot 

beslutet till förmån för det egna förslaget. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2015:108 behandlas. Utlåtandet 

gäller riktlinjer för lokalt utvecklingsarbete. 

 

I debatten yttrar sig borgarrådet Wanngård, Stina Bengtsson, 

Awad Hersi, borgarrådet Livh, Claes Elmgren, Anders 

Göransson, Johanna Sjö, Jan Jönsson, Erik Slottner, borgarrådet 

Larsson, Karin Gustafsson, Ewa Larsson, Lorena Delgado, 

Martin Westmont, Berthold Gustavsson, Juliana Gristelli och 

Salar Rashid. 

 
Förslag till beslut 

Borgarrådet Wanngård (S) föreslår att kommunfullmäktige 

beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

Jan Jönsson (FP) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt 

Folkpartiets och Moderaternas förslag till beslut i 

kommunstyrelsen. 
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Stina Bengtsson (C), Erik Slottner (KD) och Martin Westmont 

(SD) ansluter sig till Folkpartiets och Moderaternas förslag till 

beslut i kommunstyrelsen. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 26  
Arvodering av förtroendevald (Utl. 2015:109) 
Dnr 100-1495/2015 

 
Beslut 

1. Arvodering för Maria Danielsson (SD) upphör från och med 

2015-11-01. 

2. Arvode ska utges till Dan Kareliusson (SD) om 29,62 

procent av helt arvode under perioden 2015-11-01 – 2018-

10-15. 

 
Jäv 

Maria Danielsson (SD) och Dan Kareliusson (SD) deltar inte i 

beslutet på grund av jäv. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2015:109 behandlas. Utlåtandet 

gäller arvodering av förtroendevald. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommun-

fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 27  
Revidering av taxa för miljö- och 
hälsoskyddsnämndens verksamhet enligt miljöbalken, 
livsmedelslagstiftningen, lagen om skydd mot 
internationella hot mot människors hälsa och 
strålskyddslagstiftningen, att gälla från den 1 januari 
2016 (Utl. 2015:98) 
Förslag från miljö- och hälsoskyddsnämnden 
Dnr 137-909/2015 

 
Beslut 

Taxa för miljö- och hälsoskyddsnämndens verksamhet enligt 

miljöbalken, livsmedelslagstiftningen, lagen om skydd mot 

internationella hot mot människors hälsa och 

strålskyddslagstiftningen, i enlighet med miljö- och 

hälsoskyddsnämndens förslag, enligt bilaga 1-7 till utlåtandet, 

fastställs att gälla från och med den 1 januari 2016.  

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2015:98 behandlas. Utlåtandet 

gäller revidering av taxa för miljö- och hälsoskyddsnämndens 

verksamhet enligt miljöbalken, livsmedelslagstiftningen, lagen 

om skydd mot internationella hot mot människors hälsa och 

strålskyddslagstiftningen. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommun-

fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 28  
Komplettering av riktlinjer för handläggning av ärenden 
gällande ensamkommande barn och ungdomar samt 
modell för fördelning av statlig ersättning för 
boendeplatser (Utl. 2015:99) 
Dnr 156-624/2015 

 
Beslut 

1. Stadsdelsnämnderna ges enligt turordningslista ansvar för 

de till kommunen anvisade ensamkommande barn som 

inte har en anknytning till en stadsdelsnämnd och som 

inte kan erbjudas plats i kommunens egna asylboenden.  

2. Socialnämnden ska ansvara för att turordningslistan följs 

samt meddela stadsdelsnämnderna när de ges ansvar 

enligt listan.  

3. Socialnämnden ska vid nästa revidering av riktlinjer för 

handläggning av ärenden gällande ensamkommande barn 

och ungdomar komplettera dessa i enlighet med vad som 

framgår av utlåtandet. 

4. Socialnämnden ansvarar för den statliga ersättning som 

utgår för de boendeplatser för ensamkommande 

asylsökande barn som staden tecknat överenskommelse 

med Migrationsverket och Länsstyrelsen i Stockholms län 

om.  

5. Socialnämnden ska utforma en modell för fördelning av 

denna ersättning i samverkan med stadsledningskontoret 

och arbetsmarknadsnämnden. 

 
Reservation 

Samtliga ledamöter för Sverigedemokraterna reserverar sig mot 

beslutet till förmån för det egna förslaget. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2015:99 behandlas. Utlåtandet 

gäller komplettering av riktlinjer för handläggning av ärenden 

gällande ensamkommande barn och ungdomar samt modell för 

fördelning av statlig ersättning för boendeplatser. 

 

I debatten yttrar sig Rickard Wall. 

 
Förslag till beslut 

Rickard Wall (SD) föreslår att kommunfullmäktige avslår 

kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
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§ 29  
Upprätthållande av ordning och trygghet i stadens 
offentliga rum (Utl. 2015:110) 
Motion (2015:9) av Anna König Jerlmyr och Andrea Ström 
(båda M) 
Dnr 106-407/2015 

 
Beslut 

Motion (2015:9) av Anna König Jerlmyr och Andrea Ström 

(båda M) om ”Upprätthållande av ordning och trygghet i 

stadens offentliga rum” avslås. 

 
Reservationer 

Samtliga ledamöter för Moderaterna, Kristdemokraterna och 

Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för 

det egna förslaget. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2015:110 behandlas. Utlåtandet 

gäller upprätthållande av ordning och trygghet i stadens offentliga 

rum. 

 

I debatten yttrar sig Stina Bengtsson, Andrea Ström, Per Ossmer, 

Gita Nabavi, Karin Gustafsson, Alexandra Mattsson Åkerström, 

Martin Westmont, Sofia Modigh, Tina Kratz, Isabel Smedberg 

Palmqvist samt borgarråden Helldén och König Jerlmyr. 

 
Förslag till beslut 

Karin Gustafsson (S) föreslår att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

Andrea Ström (M) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt 

Moderaternas förslag till beslut i kommunstyrelsen. 

 

Sofia Modigh (KD) och Per Ossmer (SD) ansluter sig till 

Moderaternas förslag till beslut i kommunstyrelsen. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 30  
Bordläggning av ärenden 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige bordlägger kommunstyrelsens utlåtan-

den nr 111 och 112 för år 2015. 

 

 

§ 31  
Återtagande av motion 

 
Beslut 

Motionen avskrivs. 

 
Motionen 

Ann-Margarethe Livh (V) har återkallat motion nr 2014:2 om 

likvärdig friskvård oberoende anställning i stadsdelsnämnd, 

facknämnd eller bolag, dnr 201-128/2014. 
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§ 32  
Nya motioner 

 

Under tiden den 29 september – 19 oktober 2015 väcktes följande 

motioner: 

 

1. Motion (2015:67) av Anna König Jerlmyr och Henrik 

Sjölander (båda M) om Dome of Visions 

Dnr 106-1565/2015 

2. Motion (2015:68) Anna König Jerlmyr (M) om att utveckla 

Järnvägsparken till stockholmarnas temapark 

Dnr 106-1568/2015 

3. Motion (2015:69) av Anna König Jerlmyr (M) om enklare 

byggregler 

Dnr 106-1569/2015 

4. Motion (2015:70) av Dennis Wedin (M) om effektivt 

nyttjande av stadens skollokaler 

Dnr 106-1570/2015 

5. Motion (2015:71) av Hanna Gerdes och Anne-Lie Elfvén 

(båda FP) - Utred möjligheten till bad i Hammarby sjöstad 

Dnr 106-1597/2015 

6. Motion (2015:72) av Rasmus Jonlund och Björn Ljung 

(båda FP) om en frisinnad och folkligt förankrad 

namngivning av platser i Stockholms stad 

Dnr 106-1598/2015 

7. Motion (2015:73) av Lotta Edholm (FP) om 

begravningsavgiften 

Dnr 106-1599/2015 

8. Motion (2015:74) av Jennyfer Redin (M) om central 

rättning av nationella prov 

Dnr 106-1600/2015 

 

 

 

Sammanträdet avslutas kl. 22:00. 

 

 

Vid protokollet 

Ulrika Gunnarsson 

 

 


